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PROTOKÓŁ Nr 0012.1.2.2022 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Skarbu 
w dniu 23 lutego 2022r. 

 
Miejsce posiedzenia:  Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój,  sala nr 130 A.   
Czas posiedzenia Komisji: 15:00 – 16:20. 

W   posiedzeniu   uczestniczyli   członkowie   Komisji  oraz  zaproszeni  goście,  
 zgodnie  z załączonymi listami obecności.  

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie posiedzenia. 
 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

3. Finanse oświaty w mieście.  
 sprawozdanie z art. 30 a  KN za rok 2021 

 
4. Sprawy bieżące: 

 
1. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój, 

2. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój 
na 2022 rok, 

3. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 
strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu miasta 
Jastrzębie-Zdrój uczestniczących w działaniach ratowniczych, akcjach 
ratowniczych, szkoleniach i ćwiczeniach  
 

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV.35.2014 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 27 marca 2014r. w sprawie odpłatności i zasad 
korzystania z Publicznego Żłobka Nr 1 w Jastrzębiu-Zdroju  
 

5. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV.29.2018 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 22 marca 2018r. w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad 
żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami  
 

6. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta 
Jastrzębie-Zdrój  

 
7. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr I.13.2022 Rady Miasta 

Jastrzębie-Zdrój z dnia 27 stycznia 2022r. w sprawie przyjęcia gminnego 
programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 2022 rok  

 
8. Wniosek w sprawie umorzenia należności od dłużników. 
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9.  Uchwały Rady Gminy Wyry w sprawie podjęcia apelu dotyczącego zapewnienia 
jednostkom samorządu terytorialnego udziału w dochodach publicznych 
odpowiednio do przypadających zadań.  

 
10. Uchwała Rady Gminy Psary w sprawie podjęcia apelu dotyczącego zapewnienia 

jednostkom samorządu terytorialnego udziału w dochodach publicznych 
odpowiednio do przypadających im zadań oraz uchwały w sprawie apelu  
o rozważanie zasadności proponowanych zmian w prawie oświatowym.  

 
5. Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu i Skarbu z dnia 26 stycznia 2022r. 

 
6. Wolne głosy i wnioski. 

 
7. Zakończenie posiedzenia.  

 
Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał    Przewodniczący Komisji Budżetu i Skarbu – Szymon 
Klimczak. Powitał przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości. 
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad.  
 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad.3. 
Finanse oświaty w mieście.  

 sprawozdanie z art. 30 a  KN za rok 2021 
 
Szymon Klimczak 
Finanse oświaty to pokaźne kwoty w budżecie miasta, wielosetmilionowe, wynikające 
przede wszystkim z wynagrodzeń pracowników, mamy na uwadze stan infrastruktury 
budynków szkolnych, postępujące pogorszenie stanu technicznego, musimy popatrzeć na 
to jak uszczelnić system bo tam gdzie są duże wydatki, istnieje ryzyko aby środki nie 
uciekały, mając to na uwadze, jak również dobro dziecka, odpowiednie standardy, 
chciałbym abyśmy dziś rozpatrzyli temat finansowania oświaty w mieście.  
 
Anna Hetman 
Ponosimy wydatki związane z pogarszającą się infrastrukturą budynków szkolnych, 
drugim wydatkiem elementem są wydatki bieżące czyli wynagrodzenia nauczycieli  
i pracowników administracji i obsługi, w przedszkolach które są zadaniem gminy oraz w 
szkołach czyli część środków budżetu miasta i część subwencjonowana. Wydatki z roku 
na rok są bardzo wysokie, w ciągu 10 lat dopłata do zadań subwencjonowanych wzrasta, 
w ubiegłym roku otrzymaliśmy subwencji ponad 127 mln zł, a wydatki bieżące w ramach 
subwencji wyniosły ponad 150 mln zł czyli dopłacaliśmy ponad 23 mln zł. Wydatki 
dotyczące przedszkoli to ok. 30 mln zł, MZOSiP 2 mln. Reasumując subwencji mamy 
127 382 745 zł, a wkład miasta do zadań subwencjonowanych oraz zadań należących do 
gminy to 55 697 060zł natomiast co do szczegółów dotyczących wynagrodzeń nauczycieli 
i innych powie pan Naczelnik.  
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Stanisław Faber 
Przygotowaliśmy prezentację, która pozwoli odpowiedzieć na szereg pytań, pierwsza 
kwestia to sprawozdanie skierowane do RIO dotyczące spełnienia wymagań 30 ust 4 KN 
na rok 2022. wynosi dla nauczyciela stażysty 3537,80, nauczyciel kontraktowy winien 
zarabiać 111% kwoty bazowej nauczyciela stażysty, mianowany 144%, dyplomowany 
184%. Ten warunek został spełniony zatem nie zaistniała potrzeba wypłaty 
jednorazowego wyrównania. W większej połowie placówek oświatowych nauczyciele 
przekroczyli wymagane wskaźniki, w związku z tym, że nauczyciele dyplomowani często 
mają nadgodziny powoduje to, że ta wysokość jest większa.  
 
Naczelnik Wydziału Edukacji omówił prezentację dotyczącą wydatków na oświatę  
w roku 2021. 
Prezentacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Anna Hetman 
W żadnej szkole nie toczy się spór zbiorowy co do wynagrodzeń pracowników 
niepedagogicznych, tylko dwie szkoły nie mają uzgodnionych regulaminów zmiany 
terminu wynagrodzenia, wszystkie pozostałe mają tj. przedszkola i szkoły czyli mają 
podwyżki w takiej formule jak było wspominane.  
 
Szymon Klimczak 
Koszt utrzymania ucznia w szkołach mistrzostwa sportowego jest duży, czy jest inna 
partycypacja czy tylko dotacja miasta jest brana pod uwagę? 
 
Anna Hetman 
Przy szkole funkcjonuje Akademia piłkarska, która jest pod pieczą GKS-u i tam rodzice 
płacą składki, nie wiem w jakiej wysokości, jednocześnie Akademia otrzymuje 
dofinansowanie do szkolenia dzieci i młodzieży każdego roku, teraz otrzymali pełną 
kwotę o jaką wnioskowali ok. 120 tys. zł. Szkoła pomaga Akademii w organizacji 
pewnych działań np. wyjazdów, sprzęt jest wypożyczany, więc to nie Akademia szkole ale 
szkoła Akademii pomaga.  
 
Szymon Klimczak 
Do prezentacji, którą przedstawił pan Naczelnik czy różnica w wynagrodzeniach,  
czy mająca najniższe średnie wynagrodzenie szkoła osiąga ten wymagany prawem próg 
wynagrodzeń? 
 
Stanisław Faber 
Prawo uśrednia biorąc pod uwagę nauczycieli ze wszystkich szkół na danym stopniu 
awansu zawodowego także są szkoły czy też placówki, gdzie mimo wszystko to 
wynagrodzenie jest trochę niższe bo na tą średnią wynagrodzenia składają się inne 
czynniki takie jak nagrody dyrektora, Prezydenta, Ministra, szereg różnych czynników 
trudniej to uzyskać w przedszkolach gdzie jest edukacja przedszkolna nie ma innych 
przedmiotów, to wynagrodzenie z racji czasami kwestii chorobowych w tych placówkach 
siłą rzeczy jest niższe. Na to składa się wiele czynników. Należałoby traktować 
indywidualnie bierzemy pod uwagę nauczycieli którzy są na urlopach dla poratowania 
zdrowia. 
 
Szymon Klimczak 
Koszt utrzymania ucznia w Zespole Szkół Handlowych jest dość wysoki? 
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Stanisław Faber 
Za rok 2020 wynosił prawie 18 tysięcy, obecnie ponad 20 tys. złotych 
 
Anna Hetman 
Jeśli chodzi o ZSH to szkoła jest wygaszana, te kierunki zostały zaplanowane w Zespole 
Szkół nr 2, w tym roku kończy swoją działalność, jeśli chodzi o inne placówki to musimy 
sobie zdać sprawę z tego, że jeszcze rok czy dwa nie da się zrobić optymalizacji ze 
względu na statystykę, w roku 2025 będzie już można przystąpić do optymalizacji. 
 
Szymon Klimczak 
Jak wygląda kwestia bezpieczeństwa przeciwpożarowego w przedszkolach?  
Czy ważniejsze inwestycje w szkołach są planowane w najbliższym czasie? 
 
Anna Hetman 
Jeśli chodzi o oddymianie w przedszkolach to pozostało nam sześć do wykonania, cała 
reszta jest już wykonana i dostosowane, inwestycje, które mamy zaplanowane  
w budżecie to przede wszystkim Przedszkole Specjalne i Szkoła Specjalna na Kaszubskiej 
oraz dla Przedszkoli nr 2 i 23 w Zdroju, w których nie będziemy już wykonywać 
remontów większych bo planujemy budowę jednego większego przedszkola dla dzielnicy 
Zdrój, za obecną Szkołą Specjalną, w momencie gdy się szkoła przeniesie to tam będą  
te dwa przedszkola, Przedszkole Specjalne z budynku Spółki Brackiej na Kaszubską 
i Szkoła Specjalna.  
 
Ad.4. 
Sprawy bieżące: 

 
1. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój 
 
Projekt uchwały omówił Dariusz Holesz Skarbnik Miasta. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 

2. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój 
na 2022 rok 

Projekt uchwały omówił Dariusz Holesz Skarbnik Miasta. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 

3. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 
strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu miasta Jastrzębie-
Zdrój uczestniczących w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, 
szkoleniach i ćwiczeniach  

 
Projekt uchwały omówił Grzegorz Osóbka – Komendant Straży Miejskiej. 
 
 
 



5 
 

Szymon Klimczak 
Dziękuję za dobrą i szybką reakcję Urzędu Miasta i dostosowanie stanu faktycznego  
do nowych wymagań ustawowych. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV.35.2014 Rady Miasta Jastrzębie-
Zdrój z dnia 27 marca 2014r. w sprawie odpłatności i zasad korzystania                         
z Publicznego Żłobka Nr 1 w Jastrzębiu-Zdroju  

 
Projekt uchwały omówiła Danuta Duda – Dyrektor Publicznego Żłobek nr 1 w Jastrzębiu-
Zdroju. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 

5. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV.29.2018 Rady Miasta Jastrzębie-
Zdrój z dnia 22 marca 2018r. w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, 
klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami  

 
Projekt uchwały omówiła Danuta Duda – Dyrektor Publicznego Żłobek nr 1 w Jastrzębiu-
Zdroju. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 

6. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta 
Jastrzębie-Zdrój  

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr I.13.2022 Rady Miasta Jastrzębie-
Zdrój z dnia 27 stycznia 2022r. w sprawie przyjęcia gminnego programu 
profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 2022 rok  

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 

8. Wniosek w sprawie umorzenia należności od dłużników. 
 
Wniosek omówił Naczelnik Wydziału Mienia Daniel Zarzycki. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
 

9.  Uchwały Rady Gminy Wyry w sprawie podjęcia apelu dotyczącego zapewnienia 
jednostkom samorządu terytorialnego udziału w dochodach publicznych 
odpowiednio do przypadających zadań 

 
Komisja przyjęła do wiadomości. 
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10. Uchwała Rady Gminy Psary w sprawie podjęcia apelu dotyczącego zapewnienia 
jednostkom samorządu terytorialnego udziału w dochodach publicznych 
odpowiednio do przypadających im zadań oraz uchwały w sprawie apelu  
o rozważanie zasadności proponowanych zmian w prawie oświatowym 

 
Komisja przyjęła do wiadomości. 
 
 
Ad. 5.  
Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu i Skarbu z dnia 26 stycznia 2022r. 
 
Protokoły przyjęto jednogłośnie.  
 
Ad.6. 
Wolne głosy i wnioski 

Nie wniesiono.  

 
Ad.7. 
Zakończenie posiedzenia  

 
Szymon Klimczak Przewodniczący Komisji podziękował wszystkim za przybycie,                      
po czym zakończył posiedzenie. 
 
Protokołowała 
Agnieszka Bąk   
 

Przewodniczący  
Komisji  Budżetu i Skarbu 

 
Szymon Klimczak 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


